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Postadress: Uppsala kommun, 753 75 Uppsala 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

www.uppsala.se 

Sammanträdesprotokoll från 
Kommunala handikapprådet 
Datum: 2019-06-14 

Tid: 8:30-10:00 

Lokal: Kungsgatan 62 

Närvarande 

Madeleine Andersson (tf ordförande) KS, Per Eric Rosén GSN, Lars-Håkan Anderson 

OSN, Kia Solid PBN, Mikael Eriksson IFN, Rezene Tesfazion SCN, Åsa Samuelsson KD, 

Pia Ek HSO, Astrid Mäkitalo HSO, Kerstin Angeldahl HSO, Finn Hedman HSO, Hans 

Richter HSO, Gunilla Ekholm HSO, Birgitta Anér HSO, Bo Östen Svensson HSO 

Tjänstepersoner 

Jeanette Nordin OSN   

Övriga inbjudna 

Lina Wahlström, KLK social hållbarhet 

Mötespunkter 

Paragraferna 8-12  

1. Paragraf 8 Mötets öppnande, val av justerare, fastställande av dagordning 

samt föregående protokoll 

Mötet öppnas. 

Kommunala handikapprådet beslutar:  

• att utse Kia Solid att justera, samt 

Kommunala handikapprådet 

Sammanträdesprotokoll 

 
Sammanträdesdatum:  

2019-06-14 
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• att tid för justering av protokoll är 28 juni på Stationsgatan 12 i receptionen, 
samt 

• att fastställa föredragningslistan och lägga föregående protokoll till 
handlingarna. 

2. Paragraf 9 Handlingsplan för psykisk hälsa  

Lina Wahlström berättar om det pågående arbetet med att ta fram en handlingsplan 
för psykisk hälsa och presenterar en power point. Bilaga 1. 

Nedan följer en sammanställning av rådets synpunkter och förslag vilka framkom efter 

presentationen:   

• Det är viktigt med samarbete mellan region och kommun 

• Bemötandefrågan nämns inte i målområdena - den är central 

• Delaktighet och inflytande – det är viktigt att det finns någon som lyssnar och 
tar emot synpunkterna ur individ- och verksamhetsperspektiv 

• Förslag - man kan ha mentala gym (likt fysiska gym) där man tränar mental 

kapacitet och mental vila 

• Arbeta med normer, värderingar och attityder - om man är CIS-person eller inte 

påverkar hälsan. Passar man inte in i normen finns risk att man mår dåligt  

• KASAM (ett mätverktyg för känsla av sammanhang) – går att koppla till 

mötesplatser  

• Fysisk aktivitet i vardagen - hur kan PBN och GSN arbeta tillsammans? 

• Hur gör vi miljöer där vi kan skapa mötesplatser över generationsgränser eller 
andra gränser? 

• Fysisk aktivitet och mental träning är viktig för den psykiska hälsan. Personer 
med psykisk ohälsa behöver komma ut men orkar ofta inte  

• Det bör ligga i kommunala processer att nå människor som är ensamma och 

ställa rätt frågor  

• Det bör finnas ett friskvårds- och hälsoperspektiv i arbetsgivarpolicyer. 

Arbetsgivarrollen är viktig för att motverka sjukskrivningar och psykisk ohälsa 

• Exempel på bra verksamhet: Navet har en trädgård där man kan lära sig om 

växter och samtidigt lära sig prata svenska 

• Man kan inte gissa varför barn och unga mår dåligt utan man behöver ha en 
dialog med dem. Elevhälsan har för dålig kompetens om NPF och OCD. 
Personer med OCD får inte det stöd de behöver samt ett dåligt bemötande. 
Skolan, eller till och med förskolan, gör så att människor mår sämre och sämre 

ju äldre de blir. Det är viktigt att ta med de små barnen – att börja i tid. Att 
arbeta med skolfrånvaro är att arbeta för sent, man måste förebygga 
frånvaron, människor ska inte bli hemmasittare. Det handlar också om lokaler, 
anpassningar mm som är dåliga eller inte genomförs alls. Nätverket Barn i 
behov har skickat förslag på konkreta åtgärder till PBN.  

• Arbeta bättre med SIP vilken är lagstadgad och som ibland, men inte ofta eller 
systematiskt, fungerar och det beror ofta på vem samordnaren är  

• Äldre personer kommer ofta i kläm då kommunen beslutat att de tillhör OSN 

men personerna själva vill tillhöra ÄLF  

• Att förlora en insats skapar också fysisk ohälsa utöver den psykiska   
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• Hur färdtjänsten fungerar gör att folk mår sämre och inte kommer ut.  Man 
vågar inte heller gå ut för att man känner sig otrygg  

• Ensamkommande barn – det är viktigt att lyfta deras utsatta position och hur  
t ex SCN kan arbeta med dem              

• Kulturnämnden har delat ut stipendium för skribenter. Av tonåringar kommer 
ofta skildringar av samtiden, analyser av samhällsproblem som upplevs, och 

hur ungdomar mår och känner, fram i skrivandet. Dessa skrifter kommer i 
princip aldrig några andra beslutsfattare till del. Det är viktigt att lyfta 

estetikens och kulturens roll som ofta kan ge bättre svar än forskningen på 
dessa moraliska och etiska frågeställningar. Ett annat bra exempel är 

Stadsteaterns och Humanas ensemble där liknande frågor ofta skildras av 

ungdomar 

• Psykisk ohälsa handlar ofta om strukturella problem och ofta om ekonomi. 

Politiken måste ta fram prioriteringar, inkl ekonomiska, för att lösa frågan.  

Lina avslutar med att berätta att i det fortsatta arbetet kommer förvaltningarna att få 

göra prioriteringar inom sitt område, därefter fattas beslut av KS. Efter sommaren 
fortsätter samtal med olika intresseorganisationer. Vid ytterligare frågor och 
synpunkter, se kontaktuppgifter i power pointmaterialet. 

3. Paragraf 10 Information från nämnder och organisationer 

KS: Madeleine Andersson återkopplar att enligt ansvarig person på Fyrishov är 

tvålprodukterna både testade och allergivänliga. Skriftlig återkoppling till Astma- och 
allergiförbundet, se bilaga 2.  

Plan- och byggnadsnämnden: Handlingsplan för psykisk hälsa finns med på 
dagordningen i plan- och byggnadsnämnden. 

HSO: Föreningarna har begärt samverkan med utbildningsnämnden för barn med 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Samverkan har ännu inte kommit igång. 

Tillgängligheten till parker påverkas negativt för allergiska personer då där finns väldigt 

mycket blommande växter. 

Arbetet med en rapport om färdtjänst är klar. Kommunens synpunkts- och 

klagomålshantering gör det problematiskt för grupper som inte vet att de kan klaga. 

OCD i skolan är ett pågående projekt inom skolan där en pilotstudie är gjord som går ut 

på att utbilda all skolpersonal i att se tecken på OCD. 

Regionens arbete med att skapa ett rehabiliteringscenter i Ultuna är aktuellt nu. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden: Frågan om tillgänglighet vid bokning av färdtjänst 
samt att få rätt typ av fordon är aktuell. Mer information kommer. 

Idrotts- och fritidsnämnden: Utredningar om tillgänglighet samt om parasporten har 

påbörjats. Flera andra aktiviteter har startat. Rapport kommer. 

Omsorgsnämnden: I mars beslutades om arenor för samverkan. Nämnden föreslås att 
vid junisammanträdet knyta arenorna till LSS-rådet. Det kan innebära ett utökande av 
möten, tex temadagar. 
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Socialförvaltningen: Det är viktigt med samverkan mellan olika nämnder i frågor som 
hör till rådet.  

4. Paragraf 11 Kommunstyrelsens genomlysning av Kommunala 
handikapprådet 

Kommunen genomlyser alla kommunala råd. Efter omsorgsförvaltningens utredning 

av Kommunala handikapprådet föreslogs till KS att ansvaret för stöd till rådet ska 

flyttas från omsorgsförvaltningen till KLK.  Ärendet behandlades vid KS senaste 
sammanträde och kommer att återupptas till hösten. I samband med det kommer 
riktlinjerna för rådet att förtydligas. Helena Hedman Skoglund håller i frågan. 

5. Paragraf 12 Avslutning 

Sammanträdet avslutas. 
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Justeringens plats och tid 

28 juni, Stationsgatan 12, receptionen 

Underskrifter 

X
Lena Wiksten Andersson

Sekreterare

 

X
Madeleine Andersson

Ordförande

 

X
Kia Solid

Justerare

 

 


